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JEGYZŐKÖNYV 
a FBAMSZ Elnökségének 2025. május 29-i üléséről 

 

Helyszín: online 

 

Jelen volt: 

 

Elnökségi tagok 

Papp Lajos, elnök 

Baksa Melinda, elnökségi tag 

Cselovszki Zsolt, elnökségi tag 

Farnadi Judit, elnökségi tag 

Molnár László, elnökségi tag 

Sebestyén András, elnökségi tag 

 

 

Állandó meghívottak: 

Besnyő Márton, szekcióvezető 

Markovics Balázs, szekcióvezető - online 

Leitner Zoltán, főtitkár 

Illés Szilvia, titkár 

 

 

 

 

Napirendi pontok: 

1. A Szövetség alelnökének megválasztása 

2. A szövetségi feladatok delegálása és határidők kitűzése az éves akcióterv alapján 

3. A szekciók tevékenysége – elnökségi tagok feladat- és ellenőrzési körébe utalása 

4. A 2025. évi Biztosításszakmai Konferencia és Kiállítás előkészítése 

5. Egyebek 

 

 

Leitner Zoltán főtitkár tájékoztatta az Elnökséget, hogy a jelenlegi – online formában megtartott – ülés 

az idei, 2025. május 7-én megtartott Közgyűlést követő első Elnökségi ülés. Felhívta a figyelmet arra, 

hogy az ülés napirendjén az Alapszabályban előírt, kötelezően tárgyalandó pontok szerepelnek. 

 

 

1. napirendi pont 

A Szövetség alelnökének megválasztása 

 

Papp Lajos elnök javaslatot tett Molnár László elnökségi tag alelnökké történő megválasztására. 

Indoklásában kiemelte, hogy a jelölt az elmúlt időszakban is aktívan részt vett a Szövetség munkájában, 

ezzel is hozzájárulva annak zavartalan működéséhez. További jelöltet nem állított; a folyamatosság 

biztosítása érdekében egyértelműen Molnár László megválasztása mellett érvelt. 

 

A szavazás során az Elnökség a jelöltet egyhangúlag elfogadta. 

 

18/2025. (V. 29.) Eln. hat.  

Az Elnökség – egyhangúlag – Molnár Lászlót a Szövetség alelnökévé választotta. 
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2. Napirendi pont 

Az Elnökség áttekintette az éves akcióterv alapján meghatározott feladatokat. 

 

Az Elnökség áttekintette az éves akcióterv alapján meghatározott szövetségi feladatokat. 

 

Papp Lajos elnök jelezte, hogy nem szükséges minden feladat azonnali kiosztása, azonban bizonyos 

ügyek esetében már indokolt és lehetséges felelősök kijelölése. Továbbá javasolta, hogy egyes 

feladatok kidolgozása munkacsoportok keretében történjen. 

 

Új feladatként jelent meg a FBAMSZ és a MABIASZ közötti együttműködés elindítása, valamint a 

mentorprogram bevezetése. A mentorprogram kapcsán elmondta, hogy előkészítés alatt áll egy 

jogszabály-módosítási javaslat, amely támogatná a program bevezetését. A tervezet illeszkedik a 

kialakítás alatt álló egyetemi edukációs programhoz, és a szükséges egyeztetéseket követően kerülhet 

benyújtásra a jogalkotó felé. 

 

Kiemelt feladatként az Elnökség felkérte Molnár László alelnököt a FBAMSZ–MABIASZ együttműködés 

koordinálására, különös tekintettel az etikai kódexek összehangolására. Az előkészítő munkát a 

Kétoldalú Kapcsolatok Szekció már megkezdte. Molnár László a felkérést elfogadta. 

 

Leitner Zoltán főtitkár ehhez kapcsolódva jelezte, hogy szükséges a tagtoborzáshoz és 

kommunikációhoz kapcsolódó – már létrehozott, de jelenleg nem aktív – munkacsoportok 

működésének megindítása. Javasolta továbbá az elismerési rendszer felülvizsgálatát is, szintén 

munkacsoporti keretben. 

 

A Biztosítási Nagydíj és a díjazási rendszer kapcsán a főtitkár pontosította: a „Mosolydíj” ötlete két éve 

az Elnökségtől származik, azzal a szándékkal, hogy évente más-más szekció adja át. 2023-ban és 2024-

ben is a Kétoldalú kapcsolatok Szekció adta át a díjat, de az nem kizárólagosan hozzájuk köthető. 

 

Cselovszki Zsolt nem támogatta a munkacsoportok létrehozását, helyette a feladatok szekciókhoz 

történő hozzárendelését javasolta hatékonyabb megoldásként. 

 

Besnyő Márton, a Gépjárműbiztosítási és Digitális Szekció vezetője felhatalmazást kért arra, hogy a 

szekció nevében képviselhesse a Szövetséget a kerekasztal-egyeztetéseken és lobbi tevékenységek 

során. 

 

Papp Lajos elnök ezzel nem értett egyet, hangsúlyozva, hogy a lobbi tevékenység nem köthető 

kizárólagosan egyetlen szekcióhoz, hanem minden esetben az érintett szekció(k) bevonásával 

szükséges azt lefolytatni. 

 

Leitner Zoltán főtitkár megerősítette, hogy a Szövetség szekciói szakterületi alapon szerveződnek, és 

a feladatkiosztásnak is ezt kell tükröznie. 

 

Cselovszki Zsolt hozzátette, hogy minden érdekképviseleti kérdésben be kell vonni a releváns 

szekció(k) véleményét. Példaként említette, hogy a lakossági vagyonbiztosítás témájában – ahol erős 

az online jelenlét – a Gépjárműbiztosítási és Digitális Szekció megkerülése szakmai hiba lenne. 
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Papp Lajos elnök ezzel egyetértett, és hangsúlyozta, hogy a digitális platformok szerepének figyelmen 

kívül hagyása szakmai szempontból elfogadhatatlan. Ugyanakkor megerősítette, hogy a 

Gépjárműbiztosítási és Digitális Szekció nem rendelkezik kizárólagos lobbi szereppel. Minden 

szekciónak a saját szakterületéhez tartozó ügyekben kell aktívan képviselnie a Szövetséget. 

Emlékeztetett arra is, hogy a FBAMSZ hivatalos képviseletét az Alapszabály szerint a mindenkori elnök 

látja el. 

 

Papp Lajos elnök jelezte, hogy a nemzetközi tevékenységek – különösen a BIPAR-ral való 

kapcsolattartás – területén aktívabb szerepvállalásra van szükség. Ennek érdekében indokoltnak 

tartaná egy külön Nemzetközi Szekció létrehozását. 

 

Baksa Melinda támogatta a munkacsoportos megközelítést, ugyanakkor felhívta a figyelmet arra, hogy 

nem működő szekcióhoz nem célszerű feladatot rendelni. Ilyen esetekben célszerűbb egy elnökségi 

tag kijelölése. 

 

Papp Lajos elnök ezzel egyetértett, és megerősítette: ha egy feladat nem rendelhető egyértelműen 

konkrét szekcióhoz, úgy annak felelőseként az Elnökség egy kijelölt tagja jár el. 

 

Molnár László alelnök jelezte, hogy a szekció- és munkacsoportmunka nem zárják ki egymást, sőt 

egyes projektek – például a tagtoborzás – esetében több szekció együttműködése is indokolt lehet. 

 

Leitner Zoltán főtitkár megerősítette ezt az álláspontot, és hangsúlyozta az egyes szekciók közötti 

együttműködés jelentőségét. Példaként említette a Gépjárműbiztosítási és Digitális Szekció, valamint 

a Vagyon- és Felelősségbiztosítási Szekció közös munkájának lehetőségét. 

 

A napirendi pont lezárásaként konszenzus született abban, hogy ha egy feladat nem rendelhető 

konkrét szekcióhoz, akkor az Elnökség egy kijelölt tagja viszi tovább az adott ügyet. 

 

19/2025. (V. 29.) Eln. hat. 

Az Elnökség elfogadta az éves akciótervben meghatározott szövetségi feladatok delegálásának 

elveit, melyek szerint a feladatok elsődlegesen a szekciók tevékenységi köre alapján kerülnek 

szétosztásra. Amennyiben egy feladat nem rendelhető konkrét szekcióhoz, annak végrehajtásáért 

kijelölt elnökségi tag felel. Az Elnökség egyúttal megbízta Molnár László alelnököt a FBAMSZ és a 

MABIASZ közötti együttműködés koordinálásával. 

 

 

3.  napirendi pont 

A szekciók tevékenysége – elnökségi tagok feladat- és ellenőrzési körébe utalása 

 

Leitner Zoltán főtitkár ismertette a javaslatot. Felvetette, hogy több szekcióban lejárt a vezető 

mandátuma, ezért tisztújítás vált szükségessé. Emellett javasolta a szekciók működésének és 

feladatköreinek újradefiniálását is. 
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Szekció Szekcióelnök Megválaszt

ás dátuma 

Elnökségi tag* 

Gépjárműbiztosítási és digitális 

Szekció  

Besnyő Márton 2023.05.02. Papp Lajos 

Kétoldalú kapcsolatok Szekció  Nagy Tünde  2023.04.26. Molnár László 

Kis-Családi Alkuszok Szekció  
  

Cselovszki Zsolt 

Nemzetközi kapcsolatok 

Szekció*  

  
Molnár László 

Oktatási Szekció  Stelkovics Zsuzsanna  2025.03.19. Baksa Melinda 

Vagyon- és felelősségbiztosítási 

Szekció  

Markovics Balázs 2024.06.25. Békés István 

Személybiztosítási Szekció  Molnár Marcell 2023.05.11. Sebestyén András 

* javaslat 

 

Papp Lajos elnök kérte, hogy a szekcióülések időpontjai előzetesen kerüljenek kiírásra, a meghívók 

napirendi pontokkal együtt kerüljenek kiküldésre, valamint minden ülésről készüljön emlékeztető vagy 

jegyzőkönyv. Ennek előkészítését a Titkárság végzi, a szekciók munkájának támogatása érdekében. 

Hozzátette, hogy ez a gyakorlat már jelenleg is működik az aktív és együttműködő szekciók esetében. 

 

Baksa Melinda megerősítette, hogy az ügyrend tartalmazza az ülésgyakoriságra vonatkozó előírásokat, 

és tájékoztatta az Elnökséget arról, hogy az Oktatási Szekció már frissítette saját szabályzatát. 

 

Cselovszki Zsolt javasolta, hogy minden szekció határozza meg három fő prioritását.  

Leitner Zoltán főtitkár beszámolt arról, hogy Szendi Tamás felkérést kapott a Kis-Családi Alkuszok 

Szekció vezetésére. Amennyiben nem vállalja a feladatot, új vezetőt kell keresni a tagság köréből; 

ennek sikertelensége esetén a szekció működése megszűnik. 

 

Cselovszki Zsolt javaslatai alapján az alábbi három konkrét lépés került meghatározásra: 

• A főtitkár kérje fel a szekciókat tisztújítás megtartására. 

• A szekciók frissítsék ügyrendjüket. 

• Minden szekció határozza meg három fő célkitűzését az elkövetkező időszakra. 

 

Papp Lajos elnök megerősítette, hogy a Titkárság minden szekcióval felveszi a kapcsolatot, és kéri őket, 

hogy – ahol szükséges – újítsák meg vezetésüket, valamint aktualizálják ügyrendjüket. 

 

Papp Lajos elnök kiemelte a nemzetközi kapcsolatok fontosságát. Rámutatott, hogy a nagy 

tagvállalatok jelenleg passzívak, annak ellenére, hogy jelentős nemzetközi jelenléttel rendelkeznek. A 
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Nemzetközi Szekció létrehozása lehetőséget adhat ezen tagok aktívabb bevonására a szövetségi 

munkába, és elősegítheti a BIPAR-ral való hatékonyabb együttműködést. 

 

Leitner Zoltán főtitkár hozzátette, hogy a Nemzetközi Szekció megalakításához legalább öt tagvállalat 

részvételi szándéka szükséges. 

 

A főtitkár vállalta, hogy a Titkárság: 

• előkészít egy frissített ügyrendmintát, amelyet minden szekció részére megküldenek, 

• a megküldött minta mellé felkérést csatol, amelyben a szekciókat arra kérik, hogy határozzák 

meg három legfontosabb célkitűzésüket. 

 

20/2025. (V. 29.) Eln. hat.  

Az Elnökség elfogadta a szekciók elnökségi tagok feladat- és ellenőrzési körébe utalására vonatkozó 

javaslatokat, az alábbi kiegészítésekkel: 

• A főtitkár felkéri tisztújítás tartására azon szekciókat, ahol a vezető mandátuma lejárt. 

• A Titkárság előkészít és megküld a szekciók részére egy frissített ügyrendmintát. 

• Minden szekció az ügyrend aktualizálása mellett határozza meg az elkövetkező időszakra 

vonatkozó három fő prioritását. 

• Az Elnökség támogatja egy Nemzetközi Szekció megalakítását, amennyiben legalább öt 

tagvállalat részvételi szándékát írásban jelzi. A szekció célja a nemzetközi kapcsolatok – 

különösen a BIPAR-ral való együttműködés – koordinálása. 

 

 

4.  napirendi pont 

A 2025. évi Biztosításszakmai Konferencia és Kiállítás előkészítése 

 

Leitner Zoltán főtitkár tájékoztatta az Elnökséget, hogy a konferencia előkészítéséhez kiküldött 

kérdéssor gondolatébresztőként szolgál, és célja a szakmai tartalom közös kialakítása. A legfontosabb 

kérdés jelenleg a konferencia fő témájának meghatározása. 

 

Papp Lajos elnök egyetértett azzal, hogy a 2024-ben megkezdett tematika – a mesterséges 

intelligencia (MI) – kerüljön továbbvitelre, és ez legyen a 2025. évi konferencia központi témája is. 

 

A lehetséges meghívott előadók között felmerült: 

• a Nemzetgazdasági Minisztérium (NGM), a Magyar Biztosítók Szövetsége (MABISZ), valamint 

a Magyar Nemzeti Bank (MNB) – különösen Varga Mihály (MNB elnök), 

• javaslat érkezett továbbá Palkovics László, digitalizációért felelős kormánybiztos meghívására 

is, akinek részvétele – az elnök és a főtitkár véleménye szerint – emelné a konferencia szakmai 

presztízsét. 

 

A támogatói részvétellel kapcsolatban az Elnökség megerősítette, hogy: 

• a „kiemelt támogató” kategória továbbra is fennmaradjon, 

• a kiemelt támogatónak lehetőséget kell biztosítani 30–40 perces, önálló témaválasztású 

előadás megtartására, amely közvetlenül érinti az alkuszi piacot. 
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További előkészítő lépések: 

A Titkárság a kérdéssort ismételten eljuttatja az elnökségi tagok és szekcióvezetők részére. 

Írásbeli visszajelések bekérése a tartalmi javaslatokra, előadókra és kiegészítő programokra 

vonatkozóan. 

 

Az Elnökség a központi témára tett javaslatot egyhangúlag támogatta. 

 

21/2025. (V. 29.) Eln. hat. 

Az Elnökség a 2025. évi Biztosításszakmai Konferencia központi témájául a mesterséges intelligenciát 

(AI) jelölte ki. A konferencia előkészítését a Titkárság koordinálja, az elnökségi és szekcióvezetői 

visszajelzések figyelembevételével. 

 

 

5.  Napirendi pont 

Egyebek 

 

• Kommunikáció 

 

Papp Lajos elnök javasolta egy közérthető, edukatív kommunikációs kampánysorozat elindítását, 

amely a biztosítási piac működését és társadalmi jelentőségét hivatott bemutatni a szélesebb közönség 

számára. 

 

Felmerült Varga Péter kommunikációs szakértő bevonásának lehetősége a kampány koncepciójának 

kidolgozásába. 

 

Sebestyén András javasolta egy marketing munkacsoport létrehozását, amely a kommunikációs 

kezdeményezések szakmai megalapozását és operatív támogatását látná el. 

 

• Elnökségi ülések időpontja 

 

Cselovszki Zsolt javasolta, hogy az elnökségi ülések előre meghatározott, fix napokon kerüljenek 

megtartásra a jobb tervezhetőség és a részvétel biztosítása érdekében. 

 

Papp Lajos elnök egyetértett a javaslattal, és indítványozta, hogy az elnökségi ülések állandó 

időpontként, például minden hónap utolsó csütörtök délutánján kerüljenek megrendezésre. 

Megköszönte a jelenlévők munkáját, és jelezte, hogy Leitner Zoltán főtitkárral írásban fognak javaslatot 

tenni az elnökségi ülések éves menetrendjére vonatkozóan.  

 

 

K.m.f. 

 

 

Leitner Zoltán s.k. 

 főtitkár 


